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REVISTA PRESEI 

 

 
• Protest la Spitalul Universitar 
 
Mai mulţi angajaţi ai Spitalului Universitar de Urgenţă Bucureşti - personal mediu şi 
auxiliar - au protestat luni, fiind nemulţumiţi de faptul că li s-ar diminua sporurile dacă ar 
opta pentru vouchere de vacanţă. 
 
Potrivit purtătorului de cuvânt al SUUB, Silvia Nica, nu a fost depus niciun act oficial din 
partea celor care au protestat la conducerea spitalului. 
 
"S-au adunat câteva persoane care nu au depus nimic oficial la conducerea spitalului, 
nu se cunoaşte în mod oficial ce doresc dumnealor. Nu s-a depus nicio cerere de grevă. 
Deocamdată, nedorind să discute în mod direct cu conducerea spitalului, nu s-a 
discutat cu ei. Este vorba despre personal mediu şi auxiliar", a declarat, pentru 
AGERPRES, Silvia Nica.  

(Sursa: Agerpres) 

 
 
• Protestele angajaţilor din penitenciare continuă 
 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP) anunţă că 
protestele angajaţilor din penitenciare continuă, membrii de sindicat intră vineri în grevă 
japoneză, urmează proteste în stradă şi blocarea activităţii, luni urmând să aibă loc o 
nouă rundă de discuţii pe tema problemelor semnalate de sindicalişti. 
 
"Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor anunţă că 
protestele angajaţilor din penitenciare continuă conform calendarului anunţat, la 10 
august membrii de sindicat urmând a intra în grevă japoneză. Majoritatea celor 31 de 
sindicate afiliate au notificat conducerile penitenciarelor în legătură cu refuzul de a 
efectua ore suplimentare şi au depus sesizări împotriva ordinelor şi dispoziţiilor ilegale 
în materia plăţii orelor suplimentare şi a împuternicirilor, acţiunea urmând a fi finalizată 
la 10 august 2018. Luni, 6 august 2018, începând cu ora 10,00, Federaţia participă la o 
nouă rundă de discuţii pe tema problemelor din penitenciare împreună cu reprezentanţi 
ai Ministerului Justiţiei şi Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor", se arată într-un 
comunicat al FSANP. 
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Potrivit sursei citate, rezultatul precedentelor discuţii cu ministrul Tudorel Toader şi 
reprezentanţii acestuia este "doar o listă lungă de promisiuni nerespectate", ceea ce a 
şi determinat declanşarea acţiunilor de protest, care vor continua până la "rezolvarea 
problemelor sesizate şi demiterea actualului ministru al Justiţiei". 
 
FSANP reaminteşte că pe lista de revendicări se regăsesc condiţii de lucru mai bune. 
"Ministrul Justiţiei a promis acum un an standarde privind condiţiile de lucru în 
penitenciare şi un plan multianual de investiţii, dar nu s-a ţinut de cuvânt. În schimb, 
bugetul pentru investiţii a fost redus la jumătate", se menţionează în comunicat. 
 
Potrivit sursei citate, o altă revendicare e plata orelor suplimentare restante. "În 
continuare sunt peste un milion de ore suplimentare restante neplătite. Ministrul Justiţiei 
s-a angajat acum 6 luni, ca reacţie la refuzul unor colegi de a intra în serviciu, că 
acestea vor fi plătite, dar nu s-a ţinut de cuvânt", afirmă FSANP. 
 
Stoparea "împuternicirilor ilegale" reprezintă o altă solicitare a sindicaliştilor. "Cerem 
reluarea concursurilor pentru ocuparea funcţiilor de management superior şi încetarea 
practicii de vasalizare prin împuterniciri, unele deja ilegale prin depăşirea limitei de un 
an permisă de lege. Chiar directorul general al ANP, Marian Dobrică, este de mai bine 
de 2 luni ilegal împuternicit", se arată în comunicat. 
 
Sindicaliştii mai solicită eliminarea discriminărilor salariale şi aprobarea Statutului 
poliţistului de penitenciare. "Cerem aplicarea legii cadru a salarizării (L153/2017) şi 
pentru personalul din sectorul de apărare, ordine publică şi siguranţă naţională 
începând cu octombrie 2018. (...) Cerem Ministerului Justiţiei să includă şi observaţiile 
sindicatelor în proiectele transmise, prin forţarea procedurii de avizare, la Parlament", a 
precizat FSANP. 
 
Pe lista revendicărilor se mai regăsesc încetarea "abuzului asupra pensionarilor" şi 
plata integrală a orelor suplimentare curente. 
 
"Cerem eliminarea din legislaţie a scamatoriei legislative prin care, începând cu 15 
septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin ordonanţă de urgenţă, pensiile 
angajaţilor din penitenciare, poliţiştilor şi militarilor. (...) Cerem ministrului Justiţiei să 
aplice corect prevederea legală obţinută în Parlament de către sindicate referitor la 
plata orelor suplimentare, din ordinul acestuia (OMJ 2721/2018) fiind practic eliminate 
arbitrar de la plată peste 50% dintre orele suplimentare nerecuperate în termen de 60 
de zile. Calendarul acţiunilor de protest va fi continuat cu greva japoneză, pichetări, 
proteste în stradă, acţiuni în justiţie şi plângeri penale", menţionează comunicatul. 
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Potrivit sursei citate, pe 10 august, angajaţii din penitenciare organizează grevă 
japoneză; pe 19 august, aceştia vor organiza "grevă prin exces de zel la accesul în 
penitenciare şi în derularea altor activităţi care, deşi nu afectează drepturile deţinuţilor, 
pot duce la blocarea penitenciarelor"; 27 august - 27 septembrie - pichetarea 
penitenciarelor de către 50 - 100 de angajaţi în uniformă; 1 - 10 septembrie - depunerea 
unor acţiuni în instanţă şi plângeri penale din partea tuturor sindicatelor membre; 3 
octombrie - miting în uniformă la Ministerul Justiţiei şi Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor cu marş de protest între cele două instituţii; începând cu octombrie 2018 
- refuzul de a intra în serviciu în toate penitenciarele în care nu este asigurat personalul 
necesar pentru desfăşurarea în condiţii de siguranţă a misiunilor. 
 
"În paralel, Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor continuă 
acţiunile în justiţie împotriva ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, şi ale directorului 
general, Marian Dobrică, pentru abuz în serviciu în legătură cu semnarea unor ordine şi 
decizii ilegale", se mai arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Sute de angajaţi ai Tenaris Silcotub din Sălaj protestează şi cer majorarea 
salariilor 

Peste 400 de persoane, angajaţi ai companiei Tenaris Silcotub şi familiile lor, au 
protestat, duminică, în centrul municipiului Zalău, cerând majorarea salariilor cu 250-
350 de lei deoarece nu mai fac faţă cheltuielilor zilnice, transmite corespondentul 
MEDIAFAX. 

Participanţii la miting s-au adunat, duminică, pe platoul din faţa Prefecturii Sălaj având 
pancarte cu mesaje precum „Vrem respect pentru munca noastră”, „Nu vrem tură 
continuă”, „Vrem weekend-uri cu familia”, „Nu vrem muncă forţată”, „Vrem salarii după 
muncă”, „Parlamentari de Sălaj, modificaţi Legea Dialogului Social”, „Ne-am săturat de 
umilinţă în propria noastră ţară”, „Nu vrem să emigrăm”, „Scoateţi-ne de sub asuprirea 
multinaţionalelor”. 

Liderul sindicatului de la Tenaris Silcotub, Alexandru Rus, a declarat, duminică, pentru 
corespondentul MEDIAFAX, că protestele vor continua până ce angajaţii vor obţine 
majorările salariale solicitate. 

„Am protestat faţă de nivelul de salarizare şi am cerut majorarea salariilor cu 250-350 
de lei, iar conducerea Tenaris Silcotub ne-a oferit doar o majorare între 100 şi 200 de 
lei. Nu vor să ne majoreze salariile, pe motiv că au profit prea mic pe anul financiar 
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trecut. Noi, ca ramură metalurgie – siderurgie, aveam salariul minim mai mare cu 20% 
faţă de salariul minim pe economie, iar acum aceste salarii sunt egale, ceea ce nu este 
corect. Luni voi avea o întâlnire cu prefectul de Sălaj, voi avea şi întâlniri la Ministerul 
Muncii”, a spus Rus. 

Potrivit acestuia, angajaţii din Tenaris Silcotub se descurcă greu din cauza salariilor 
mici, nu mai fac faţă costurilor vieţii, sunt foarte mulţi tineri care nu îşi pot întemeia 
familii, alternativa pentru ei fiind emigrarea. 

„România va ajunge o ţară a pensionarilor sau a muncitorilor aduşi din străinătate”, a 
mai spus liderul de sindicat. 

Angajaţii de la Tenaris au organizat şi marţi un marş şi un miting de protest la Zalău. 

Tenaris Silcotub Zalău, producător de ţevi din oţel fără sudură, parte a unui grup italian, 
are aproape 2.000 de angajaţi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Olguţa Vasilescu, un nou atac la Iohannis: Nu ştie să citească un buget/ Despre 
cei cu pensie minim garantată: pot opta şi pentru o formă de ajutor social/ 
Ministrul Muncii îl contrazice pe Teodorovici: Exclus să nu existe salariu minim la 
privat 

Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat, duminică seară, că statul va cheltui 
dublu pentru aplicarea noii legi a pensiilor faţă de cât se cheltuie actualmente, 
precizând că sunt bani pentru această majorare şi că preşedintele Klaus Iohannis nu 
ştie să citească un buget. Mai mult, ministrul a anunţat că pensionarii care beneficiază 
de pensie minim garantată vor avea posibilitatea să opteze dacă rămân în sistemul 
public de pensii sau într-o formă de asistenţă socială. Totodată, Lia Olguţa Vasilescu a 
catalogat ideea eliminării salariului minim pe economie în sectorul privat, lansată vineri 
de ministrul Finanţelor, ca fiind o opinie personală a lui Eugen Teodorovici, precizând că 
aşa ceva este exclus şi că nu există în programul de guvernare. 

Olguţa Vasilescu: Vom cheltui dublu pentru pensii 

Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a anunţat, duminică seară, că statul va cheltui 
dublu pentru aplicarea noii legi a pensiilor faţă de cât se cheltuie actualmente, 
precizând că sunt bani pentru această majorare şi că preşedintele Klaus Iohannis nu 
ştie să citească un buget.  
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Solicitat să spună dacă aplicarea noii legi a pensiilor va costa dublu faţă de cât e acum, 
ministrul Muncii a răspuns afirmativ. 

"Săptămâna viitoare suntem pregătiţi să prezentăm legea în ansamblu, pentru că se 
schimbă şi formula de calcul şi vor avea de câştigat pensionarii. Va fi o perioadă de o 
lună de zile de dezbatere publică, cu activitatea foarte intensă pentru noi, pentru că 
avem secretari de stat care sunt pregătiţi să meargă în judeţe să le explice oamenilor. 
După care va veni la Guvern pentru avize de la ministere, ministerul de Finanţe şi altele, 
se propune ca hotărâre de Guvern şi apoi se duce spre Parlament. La mijlocul 
săptămânii (o vom prezenta –n.r.). E foarte posibil să sufere modificări şi atunci cifra să 
fie mai mica sa mai mare (cifra de impact bugetar –n.r.). Da( vom cheltui de două ori pe 
pensii decât cheltuim acum -n.r.). Sunt bani. A fost vreun moment de când am fost la 
guvernare când nu au fost bani de pensii şi salarii? Domnul Iohannis este într-o 
campanie electroală perpetuă şi nu cred că îl interesează nici pensionarii, nici salariaţii", 
a declarat ministrul Muncii, la Antena 3. 

Lia Olguţa Vasilescu l-a mai acuzat pe preşedintele Klaus Iohannis că nu ştie să 
citească un buget. 

"Domnul preşedinte am înţeles că are părinţii pensionari în Germania, deci s-ar putea 
să nu ştie cum au crescut pensiile în România. Dar noi putem să îi trimitem nişte copii 
după taloanele de pensii ca să vadă şi el cum au crescut pensiile", a mai spus ministrul 
Muncii. 

Vasilescu: Cei cu pensie minim garantată pot opta pentru aceasta sau pentru o 
formă de ajutor social 

Vasilescu a anunţat că pensionarii care beneficiază de pensie minim garantată vor avea 
posibilitatea să opteze dacă rămân în sistemul public de pensii sau dacă într-o formă de 
asistenţă socială. 

Ministrul Muncii a declarat că nu există şansa să scadă pensiile la recalculare. 

„Există chiar un articol în lege care spune foarte clar că dacă din recalculare reiese că 
pensia ar trebui să scadă se păstrează dreptul acordat în plată”, a declarat Lia Olguţa 
Vasilescu, la Antena 3. 

Ministrul Muncii a mai spus că pensia minim garantată se păstrează şi că pensionarii 
care beneficiază de aceasta vor avea posibilitatea să opteze dacă rămân în sistemul 
public de pensii sau dacă rămân într-o formă de asistenţă socială. 

„Nu este normal ca o persoană care a contribuit la 30 de ani să fie la pensia minim 
garantată la fel ca o persoană care a contribuit poate doi ani şi ia tot pensia minim 
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gatantată. Adică o diferenţiere în funcţie de numărul de ani trebuie să existe, asta este 
foarte clar. Există un articol în lege care spune foarte clar că, dacă din recalculare 
reiese că pensia ar trebui să scadă se păstrează dreptul aflat în plată. Ea a crescut de 
la 400 la 640 de lei pe perioada guvernării noastre şi va mai creşte până în 2020, dar 
vrem să fie o diferenţiere între cei care iau această pensie şi nu au un stagiu minim de 
cotizare de 15 ani deci ei vor intra într-o formă de asistenţă socială. Urmează să 
prezentăm şi această lege care se referă la ei, nu vor fi afectaţi, ba dimpotrivă după 
apariţia acestei legi, vor avea posibilitatea să opteze dacă rămân în sistemul public de 
pensii sau dacă rămân într-o formă de asistenţă socială”, a mai spus Lia Olguţa 
Vasilescu. 

Despre eliminarea salariului minim pe economie la privat: Exclus să nu existe 

Lia Olguţa Vasilescu a catalogat ideea eliminării salariului minim pe economie în 
sectorul privat, lansată vineri de ministrul Finanţelor, ca fiind o opinie personală a lui 
Eugen Teodorovici, precizând că aşa ceva este exclus şi că nu există în programul de 
guvernare. 

„Nu, exclus. Nu există aşa ceva în programul de guvernare. De altfel, înţeleg de la 
domnul Teodorovici că este o opinie personală. Eu vorbesc despre ce scrie în 
programul de guvernare. Dumnealui spune cum ar fi mai bine pentru mediul de afaceri. 
Am discutat de fiecare dată şi discutând cu mediul de afaceri, ne-am spus că nu se vor 
opune, vor vota creşterea pentru că ei nu mai sunt demult la salariul minim pe 
economie. Noi avem un deficit uriaş de muncă în România. Sigur, am discutat coerent. 
Săptămana aceasta am mărit cu 8.000 de persoane contigentul de străini, pentru că 
sunt foarte multe firme care se plâng că nu mai găsesc oameni. Angajatorul până acum 
avea obligaţia salariului mediu pe economie, dacă voia să aducă străini, dar la 
Parlament a fost deja în dezbatere această lege care elimină această obligaţie pentru 
angajatori şi vor rămâne şi ei pe salariul minim", a declarat Lia Olguţa Vasilescu, la 
Antena 3. 

Reacţia ministrului Muncii vine după ce ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a 
declarat că, în opinia sa, salariul minim ar trebui păstrat doar în sectorul public. 

„Salariul minim n-ar trebui să mai fie pe toată economia, ci doar în sectorul public. 
Trebuie eliminată această obligaţie, pentru că statul nu ar trebui să se bage în piaţă. 
Poţi să îl faci eventual o referinţă pentru mediul privat. Poţi, ca stat, să dai facilităţi celor 
care nu au angajati sub acel barem, dar atât. Lasă-l pe patron să vadă cu cât plăteşte”, 
a spus Eugen Teodorovici, vineri, la DC News. 
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„Iohannis când pleacă în concediu ar trebui să delege atribuţiile lui Dragnea sau 
Tăriceanu” 

Ministrul Muncii l-a ironizat pe Klaus Iohannis, care a atacat la CCR concediul 
premierului Dăncilă, precizând că iniţial a crezut că este vorna de un banc şi că în mod 
normal şi şeful statului când pleacă în concediu trebuie să-şi delege atribuţiile 
următorului om în stat. 

„Când am citit prima oară pe Facebook că Iohannis a atacat la CCR concediului 
premierului, am crezut că este un banc. Nu am crezut că preşedintele poate să cadă 
atât de mult în penibil. Pentru că este penibil să faci asta când premierul pleacă în 
concediu şi a delegat atribuţiile premierului. Asta a făcut şi Tudose şi Grideanu, cât timp 
a fost preşedinte Iohannis şi acolo nu a avut nicio problemă şi acum are o problemă. 
E foarte adevărat că el (Klaus Iohannis – n.r.) când pleacă în concediu ar trebui să îşi 
delege atribuţiile următorului om în stat, adică preşedintele Senatului sau preşedintele 
Camerei Deputaţilor”, a declarat ministrul Muncii, la Antena 3. 

Lia Olguţa Vasilescu a mai spus că preşedintele ar putea minţi referitor la discuţia cu 
liderul Executivului, referitor la concediul acesteia. 

„Da, asta sugerez (că a minţit în legătură cu discuţia cu premierul care i-a spus că 
pleacă în concediu - n.r.), pentru că data trecută a minţit şi noi am spus de fiecare data 
că cel mai bine ar fi pentru toată lumea să scoată stenograma discuţiei ca să vadă toată 
lumea cum s-a vorbit la Cotroceni şi ce a apărut în comunicatul de presă”, a mai spus 
ministrul. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Dragnea confirmă că există un document pregătit de mai mulţi lideri PSD, care l-
ar putea acuza pe Iohannis de înaltă trădare: Nu mi-aş dori să ajung acolo 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a recunoscut, duminică, faptul că ar exista un 
document pregătit de mai mulţi lideri PSD , care să îl acuze pe şeful statului de înaltă 
trădare, susţinând că nu îşi doreşte să se ajungă acolo, dar nu este imposibil. 

„Există acel document. Unii colegi din partid l-au lucrat. Am ştiut că îl lucrează. Nu este 
finalizat şi nu s-a ajuns la o discuţie finală ca să luăm o decizie. Nu am discutat nici cu 
domnul Tăriceanu despre asta, dar opinia mea este că sunt multe acţiuni care pot 
îmbrăca forma trădării, dacă ne uităm cu atenţie pe Codul Penal şi pe definiţia articolului 
respective. Nu am ajuns acolo încă, nu mi-aş dori să ajung acolo, dar nu este imposibil. 
Sunt acţiuni care au adus deserviciu României, economic, strategic. Întrebi guvernul 
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dacă mai are bani de pensii şi salarii. Când pui o astfel de întrebare toate pieţele 
reacţionează. Poate influenţa cursul leu-euro”, a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

Preşedintele PSD îl acuză pe şeful statului că incită la schimbarea Guvernului prin alte 
mijloace decât cele parlamentare. 

„De asemenea, toate ieşirile, incitările, atacurile la Guvern, premier şi la alţii în mod 
frecvent, dublate de alte informaţii mincinoase, că nu se face aia sau aia, au creat 
impresia în afara ţării că aici există instabilitate economică. Dacă investitorii l-ar fi luat în 
serios bloca orice fel de investiţie în România. Incitarea la schimbarea ordinii 
constituţionale, când vrei să dărâmi un guvern, nu prin mijloace parlamentare, este o 
incitare la schimbarea ordinii constituţionale”, a mai spus Dragnea. 

DC News a prezentat, săptămâna trecută, un document care arată că Parlamentul 
României propune punerea sub acuzare a lui Klaus Iohannis pentru înaltă trădare. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Începe cea de-a doua selecţie pentru şefia DNA. Ministerul Justiţiei a transmis 
data la care va fi anunţat rezultatul 

A doua campanie de selecţie de candidaţi pentru şefia DNA va începe luni şi va ţine o 
lună, interviurile urmând a fi susţinute la începutul lunii septembrie, iar o concluzie să fie 
prezentată pe 6 septembrie, potrivit calendarului anunţat de ministerul Justiţiei. 

Astfel, între 6 august şi 6 septembrie, Ministerul Justiţiei organizează, la sediul său din 
Bucureşti, selecţia procurorilor pentru numirea în funcţia vacantă de procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 

Lista procurorilor care îndeplinesc condiţiile legale de participare la selecţie şi 
programarea interviurilor se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe 
pagina Internet a acestuia, pe 29 august 2018. 

Procurorii participanţi la selecţie vor susţine, în perioada 03 - 05 septembrie 2018, un 
interviu cu ministrul justiţiei care constă în: 

a) susţinerea proiectului privind exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei de conducere 
pentru care participă la selecţie, sub următoarele aspecte: 
- prezentarea sintetică a unităţii/structurii pentru a cărei conducere participă la selecţie; 
- identificarea unor eventuale disfuncţii şi vulnerabilităţi în activitatea unităţii/structurii 
pentru a cărei conducere participă la selecţie, precum şi a soluţiilor propuse pentru 
prevenirea şi înlăturarea acestora; 

http://www.mediafax.ro/politic/dragnea-afirma-iohannis-le-spus-liberalilor-ocupa-personal-scoaterea-alde-coalitie-liderul-psd-il-acuza-presedinte-tipat-multe-ori-telefon-viorica-dancila-spune-seful-psd-candidatul-presedintie-17383329


9 
 

- propuneri pentru îmbunătăţirea activităţii manageriale a unităţii/structurii pentru a cărei 
conducere participă la selecţie; 
- compatibilitatea proiectului privind exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei de 
conducere, întocmit de procurorul participant la selecţie cu rolul şi funcţiile Ministerului 
Public; 
b) verificarea aptitudinilor manageriale şi de comunicare, vizând, în esenţă, capacitatea 
de organizare, asumarea responsabilităţilor, rapiditatea în luarea deciziilor, rezistenţa la 
stres, autoperfecţionarea, capacitatea de analiză, sinteză, previziune, strategie şi 
planificare pe termen scurt, mediu şi lung, iniţiativa în modernizarea managementului 
unităţii/structurii, capacitatea de adaptare rapidă, capacitatea de relaţionare şi 
comunicare, capacitatea şi disponibilitatea de a lucra în echipă şi de a colabora cu 
colegii; 
c) prezentarea viziunii asupra modului în care înţelege să organizeze instituţia în 
vederea îndeplinirii atribuţiilor constituţionale de promovare a intereselor generale ale 
societăţii şi apărării ordinii de drept, precum şi a drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor; 
d) prezentarea viziunii cu privire la atribuţiile funcţiei pentru care participă la selecţie în 
ceea ce priveşte coordonarea activităţilor de prevenire şi combatere a criminalităţii în 
general şi a unor fenomene specifice: criminalitate organizată, corupţie, evaziune fiscală 
etc.; 
e) verificarea cunoştinţelor specifice funcţiei pentru care participă la selecţie. 
f) verificarea aspectelor legate de motivaţia, conduita, integritatea şi deontologia 
profesională, precum şi alte împrejurări rezultate din analiza înscrisurilor depuse de 
procurorul participant la selecţie. 

În cadrul interviului, ministrul justiţiei este sprijinit de secretarii de stat din Ministerul 
Justiţiei. 

Rezultatele selecţiei se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe 
pagina Internet a acestuia, pe 6 septembrie 2018. 

Cea de-a doua campanie de selecţie a fost demarată după ce ministerul Justiţiei a 
anunţat că niciunul dintre cei patru candidaţi înscrişi în prima rundă nu întruneşte 
condiţiile necesare pentru funcţia de procuror-şef DNA. 

Cei patru candidaţi înscrişi pentru postul de procuror-şef DNA şi care au fost respinşi de 
Tudorel Toader au fost Florentina Mirică, procuror-şef serviciu la Secţia de combatere a 
corupţiei din cadrul DNA, Cristian Lazăr, procuror şef adjunct la Secţia urmărire penală 
din cadrul Parchetului General, Marius Iacob, procuror şef adjunct al DNA şi Elena 
Grecu, procuror şef serviciu în structura centrală a DNA, de la Parchetul de pe lângă 
Curtea de Apel Constanţa. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Viorica Dăncilă este, de luni, în concediu, cu toate că Iohannis a contestat 
delegarea atribuţiilor către o altă persoană din Guvern 

Viorica Dăncilă este în concediu în perioada 6-13 august, delegându-şi atribuţiile 
vicepemierului Paul Stănescu. Preşedintele Klaus Iohannis a cerut, vinerea trecută, 
CCR să soluţioneze un conflict juridic între premier şi preşedinte, motivând că acesta 
trebuia să asigure permanenţa funcţiei. 

Pe 31 iulie, o decizie apărea în Monitorul Oficial, care prevedea că viceprim-ministrul 
Paul Stănescu va exercita, în perioada 6-13 august, atribuţiile premierului Viorica 
Dăncilă privind conducerea operativă a Executivului, potrivit unei decizii publicate marţi 
în Monitorul Oficial. În acest interval, şeful Executivului va fi în concediu de odihnă, au 
spus surse politice pentru MEDIAFAX. 

„Decizie pentru exercitarea unor atribuţii. În temeiul art. 19 din Legea 90/2001 privind 
organizarea şi funcţionarea Guvernului României şi a ministerelor, cu modificările şi 
completările ulterioare, prim-ministrul emite prezenta decizie. Articol unic. – În perioada 
6-13 august 2018, domnul Paul Stănescu, viceprim-ministru, ministrul Dezvoltării 
Regionale şi Administraţiei Publice, exercită atribuţiile prim-ministrului privind 
conducerea operativă a activităţii Guvernului României”, se arată în hotărârea emisă de 
Viorica Dăncilă şi publicată în Monitorul Oficial. 

La trei zile după ce decizia a apărut în Monitorul Oficial, preşedintele Klaus Iohannis a 
sesizat Curtea Constituţională în legătură cu un conflict juridic între premier şi 
preşedinte, şeful statului considerând că premierul trebuie să îşi exercite în permanenţă 
funcţia sau să anunţe delegarea. 

"Rolul constituţional şi specificul atribuţiilor prim-ministrului presupun ca acesta să îşi 
exercite atribuţiile permanent şi neîntrerupt oriunde s-ar afla, inclusiv în vacanţă. Însă, 
ori de câte ori acesta ar aprecia că se află într-o imposibilitate de a-şi exercita atribuţiile, 
chiar şi cu acest prilej, devin incidente prevederile constituţionale referitoare la 
interimatul funcţiei de prim-ministru", se arată sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis 
depusă la CCR. 

Klaus Iohannis a mai acuzat faptul că delegarea nu a fost anunţată şi la nivelul 
preşedintelui şi că în perioada delegării atribuţiilor trebuia numit prin decret, de către 
şeful statului, un premier interimar. 

"Prin omisiunea Prim-ministrului României de a aduce la cunoştinţa Preşedintelui 
României imposibilitatea de a-şi exercita atribuţiile în perioada 6-13 august 2018 şi 
acţiunea acestuia de a desemna un alt membru al Guvernului să exercite, cu caracter 
temporar, atribuţiile de prim-ministru prin emiterea unui act (Decizia nr. 247/2018) cu 
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depăşirea competenţelor stabilite de Legea fundamentală, s-a ivit un conflict juridic de 
natură constituţională între cele două autorităţi, pentru motivele expuse în cele ce 
urmează. Procedând în acest mod, Prim-ministrul României se situează în afara 
cadrului constituţional prevăzut de art. 107 alin. (3) din Constituţie. Totodată, prin 
această conduită, prim-ministrul a încălcat şi prevederile art. 1 alin. (5) din Legea 
fundamentală în componenta sa referitoare la supremaţia Constituţiei, precum şi 
principiul colaborării loiale, astfel cum a fost dezvoltat în jurisprudenţa Curţii 
Constituţionale", potrivit textului sesizării. 

Curtea Constituţională a stabilit pe 14 august termenul pentru transmiterea punctelor de 
vedere de către Preşedinţie şi Guvern, referitor la sesizarea depusă de Iohannis cu 
privire la existenţa unui conflict juridic între instuţii, au declarat surse politice pentru 
MEDIAFAX. 

Tot vinerea trecută, vicepremierul Paul Stănescu, desemnat să preia conducerea 
Guvernului în perioada 6-13 august, a declarat că atât el cât şi prim-ministrul vor 
respecta decizia CCR în cazul cererii de soluţionare a conflictului juridic preşedinte - 
premier pe tema interimatului la Palatul Victoria. 

„E decizia preşedintelui, sigur că doamna prim-ministru, bineînţeles şi eu, vom respecta 
decizia Curţii Constituţionale. Altceva nu pot să vă spun la această oră. Eu cred că 
acest conflict Curtea Constituţională va da o decizie cât mai repede şi sigur că cu toţii 
respectăm deciziile Curţii Constituţionale. Toţi trebuie să respectăm Constituţia şi legile 
ţării, indiferent cum ne cheamă şi indiferent ce funcţii deţinem la un moment dat în statul 
român”, a declarat viceprim-ministrul Paul Stănescu, la ministerul Dezvoltării. 

Preşedintele Iohannis a dezvăluit, sâmbăta trecută, când a participat la Consiliul 
Naţional al PNL la Parlament, discuţia pe care a avut-o cu o zi înainte cu Viorica 
Dăncilă. Potrivit şefului statului, premierul i-a spus că nu ştia că s-a publicat în Monitorul 
Oficial decizia de a delega atribuţiile pe perioada concediului său, telefonul venind după 
ce şeful statului a sesizat CCR. 

"Am ajuns să avem un guvern iraţional. Ieri am avut o discuţie care m-a făcut să cred că 
avem chiar un guvern ireal. Dacă n-ar fi trist, ar fi de râs. Dar e trist. După ce doamna 
Prim-ministru a publicat – vă povestesc doar ultima fază, pentru că sunt nenumărate, 
este un şir nesfârşit – deci, doamna Prim-ministru a publicat în Monitorul Oficial o 
decizie prin care domnia sa instaura un premier interimar. Surpriză, am crezut că este 
atributul meu! Şi am contestat la Curtea Constituţională acest demers. Este un conflict 
constituţional, de natură juridică. După ce am înaintat la Curtea Constituţională acest 
demers, doamna Prim-ministru m-a sunat, să îmi spună că pleacă în concediu şi că 
toate sunt bune. Asta, după ce, în paranteză, publicase acel draft de rectificare 
bugetară, care este o catastrofă. Dar nu despre asta am vorbit prioritar. I-am atras 
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atenţia că nu e bine totuşi ce a făcut şi că acea decizie este temei de conflict 
constituţional. Şi ştiţi ce mi-a spus? Nu a ştiut că se publicase! Mai ireal decât aşa, mă 
scuzaţi, nu cred că se poate!", a declarat Klaus Iohannis, în discursul său susţinut 
sâmbătă la Consiliul Naţional al PNL. 

De cealaltă parte, preşedintele PSD Liviu Dragnea l-a atacat pe Klaus Iohannis, 
spunând că preşedintele este ridicol prin faptul că a contestat la CCR concediul 
premierului Viorica Dăncilă. Acesta a adăugat că şeful statului a proliferat minciuni şi 
dezacorduri la Consiliul Naţional al PNL. 

"În primul rând, Iohannis ieri şi vineri s-a făcut de râs. Asta este prima constatare a 
mea. Prima dată s-a umplut de ridicol cu contestarea la CCR a plecării în concediu a 
doamnei prim-ministru şi ieri (sâmbăta trecută - n.r.) a fost apogeul ridicolului. O serie 
întreagă de minciuni, a mai făcut şi două dezacorduri. Este din ce în ce mai disperat, 
pentru că acum câteva luni de zile, nici măcar nu îl interesa PNL. Spunea că va ieşi 
preşedinte pentru că nu avea contracandidat. Ulterior am realizat că cine îi va fi 
contracandidat îl va rezolva cu statul paralel. Vede că nu mai are susţinere în stradă, 
pentru că mase mari de oameni nu se mai lasă incitaţi de provocările lui. Are o foarte 
mare problemă, pentru că în primul rând el nu mai are bază electorală. Şi-a construit-o 
pe o minciună şi o gogoaşă mediatică umflată de statul paralel, cu lupta împotriva 
corupţiei, pentru că a călcat în picioare CCR şi după 30 de zile a decis revocarea 
doamnei Kovesi de la DNA. E agitat, vede că se mişcă Cioloş, un alt candidat la 
prezidenţiale şi singurul partid rămas este PNL", a declarat Liviu Dragnea, duminică 
seară, la Antena 3. 

Liderul social-democraţilor a mai spus că premierul i-a relatat că, în discuţia pe care a 
avut-o vineri cu preşedintele Iohannis, acesta a ţipat la ea de nenumărate ori la telefon, 
fiind nemulţumit de rectificarea bugetară, în contextul în care Administraţia Prezidenţială 
are alocaţi mai puţini bani. 

"Doamna premier mi-a spus foarte limpede că principalul motiv de supărare şi faptul că 
a ţipat de nenumărate ori la ea la telefon era rectificarea bugetară. Nu înseamnă ca s-a 
intimidat doamna prim-ministru, nici nu era ceva nou. A spus că o să transmita la 
Departamentul de stat şi la Bruxelles că nu mai are bani să meargă la NATO, la 
Bruxelles", a explicat Dragnea, la Antena 3. 

Liderul PSD a spus că şeful statului a ţipat la premierul Viorica Dăncilă şi legat de vizita 
în Israel. 

"S-a mai întâmplat când i-a spus de vizita din Israel, pe acelaşi ton. I-a spus că nu o să 
mai aibă bani (Administraţia Prezidenţială – n.r.) să plece la Bruxelles, la NATO. În 
2018 a primit 58 milioane de lei, în primul semestru a cheltuit 22 milioane de lei. I s-au 
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pus 46 de milioane de lei acum. Există rezervă la Guvern ca să compenseze, dar asta 
este marea problemă. S-au făcut mai multe tăieri la mai multe instituţii şi la Senat şi la 
Cameră, la serviciile secrete, care nu au cheltuit nici jumătate din bugetul alocat, iar 
sumele au fost alocate către nişte domenii prioritare pentru noi", a completat Liviu 
Dragnea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Dragnea: Iohannis a spus că se va ocupa personal de scoaterea ALDE din 
coaliţie/ Liderul PSD îl acuză pe preşedinte că a ţipat de multe ori la Dăncilă/ Ce 
spune social-democratul despre OUG pe revizuirea sentinţelor şi Legea pensiilor/ 
De ce nu are încredere în SPP 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, duminică, că la discuţia dintre preşedintele 
Klaus Iohannis şi liberali, şeful statului le-ar fi spus că el va conduce PNL, dându-le 
sarcina de a se ocupa de alte partide şi precizând că de negocierile cu ALDE se va 
ocupa el personal. Liderul social-democrat a mai spus că Iohannis este ridicol prin 
faptul că a contestat la CCR concediul premierului Viorica Dăncilă. Referitor la 
candidatura la preşedinţie, Dragnea a declarat că PSD are mai multe variante posibile, 
dar numele candidatului va fi anunţat abia după o analiză „fără patimă”. Social-
democratul a mai vorbit despre „oamenii revoltaţi” din PNL, care cred că partidul este un 
preş în faţa lui Iohannis şi despre banii pe casa din Sibiu a preşedintelui. Despre 
controversata OUG pe revizuirea sentinţelor, anunţată de Toader, Dragnea a spus că 
ideea e foarte bună. Preşedintele PSD a mai afirmat că legea pensiilor face ca fiecare 
pensie să fie cel puţin dublată în 2021. 

Despre OUG pe revizuirea sentinţelor: Ideea e foarte bună. Să vedem cât de 
eficientă e 

Dragnea a catalogat propunerea lui Tudorel Toader de a avansa o ordonanţă de 
urgenţă pentru revizuirea sentinţelor bazate pe protocoale şi interceptări ilegale ca fiind 
o idee foarte bună, precizând că trebuie văzut dacă o astfel de OUG este şi eficientă. 

„Am avut o discuţie cu dumnealui după emisiune. Mie mi se pare o idee interesantă. Nu 
e rea, din punctul meu de vedere. Trebuie să vedem şi să prezinte premierului, cât de 
aplicată şi de eficientă ar fi o astfel de ordonanţă şi dacă îşi atinge scopul. Ideea este 
foarte bună. Urmează ca în perioada următoare să o construiască şi să facă şi o 
analiză, o simulare a eficienţei. Dar e un lucru bun. Mai sunt multe de făcut”, a declarat 
Liviu Dragnea, la Antena 3. 
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Preşedintele PSD a mai spus că Tudorel Toader a dovedit că e un om curajos, pregătit, 
care crede în ideea de justiţie corectă. "Cred că mai are multe de spus", a completat 
Dragnea. 

Ministrul Justiţiei a anunţat, miercuri seară, că-i va propune premierului adoptarea unei 
ordonanţe de urgenţă pentru revizuirea sentinţelor date pe protocoale sau interceptări 
ilegale, Tudorel Toader precizând că va face această propunere într-un timp scurt, 
„după terminarea concediilor". 

Dragnea: Legea pensiilor face ca fiecare pensie să fie cel puţin dublată în 2021 

Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că legea pensiilor, ce va fi pusă în 
dezbatere săptămâna viitoare, va face dreptate pentru mulţi pensionari, veniturilor lor 
urmând să se dubleze până în 2021. 

„Cel mai târziu joi, săptămâna care urmează, va fi pus în transparenţă decizională şi vor 
începe şi consultările. Fondul de pensii creştere semnificativ, dar impactul bugetar este 
acoperit. Nu sunt probleme din punct de vedere al impactului bugetar", a declarat Liviu 
Dragnea, la Antena 3. 

Preşedintele PSD spune că toate creşterile vor fi etapizate, pensiile urmând să se 
dubleze până în 2021. 

„Luna iulie va fi cu inflaţie negativă. Ghinion. A crescut punctul în 2018 la 1.100 de lei, 
deci cu 10%, va creşte de 1265 lei în 2019. În 2020 punctul de pensie se dublează. 
Este cea mai mare creştere care a existat vreodată, cred că nu numai în România, a 
punctului de pensie. Creşterile vor fi etapizate. Noua lege a pensiilor va schimba 
lucrurile în bine pentru foarte mulţi pensionari, fiecare pensie va fi cel puţin dublată în 
2021. Cum se calculează? Valoarea punctului de referinţă care este 75 se înmulţeşte 
cu numărul de puncte în perioada în care ai muncit şi îţi dă pensia. Dacă ai 40 de 
puncte acumulate înmulţite cu 75, ceea ce foarte mulţi au, obţii o pensie de 3.000 de 
lei”, a explicat liderul PSD. 

„Aici sunt nişte date extrem de interesante şi răvăşitoare. În 2016, 3,639, 746 de 
pensionari români aveau pensia sub 1.000 de lei. În 2018, 929 de pensionari români i-
am scos din acea categorie şi au mai mult. Acesta este doar un prim pas. Între 1,500 şi 
2.000 azi sunt mai mult cu 327,609 de pensionari români. Aceasta e o creştere foarte 
mare. O să vedeţi ce rezultate apar în anul viitor pe evoluţia unor pensii în cazuri 
concrete din piaţa reală”, a completat Dragnea. 
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Dragnea: Iohannis le-a spus liberalilor că se va ocupa personal de ALDE, să iasă 
din coaliţie 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, duminică seară, că la discuţia dintre 
preşedintele Klaus Iohannis şi liberali, şeful statului le-ar fi spus că el va conduce PNL, 
dându-le sarcina de a se ocupa de alte partide şi precizând că de negocierile cu ALDE 
se va ocupa el personal.  

„I-a chemat la Cotroceni. Au ieşit pe surse multe informaţii despre discuţia de acolo. Le-
a spus din acel moment că el va conduce PNL, nici Orban, nici ceilalţi. A dat sarcină să 
atragă alte partide şi le-a spus – «mie lăsaţi-mi personal ALDE, că negociez cu ei să 
iasă din coaliţie»", a mai spus Liviu Dragnea. 

Preşedintele PSD a spus că informaţiile le are de la cineva care a participat la discuţie. 

„În sensul că să-i convingă pe cei de la ALDE şi pe domnul Tăriceanu să iasă din 
coaliţie. Sunt convins că domnul Tăriceanu nu-şi va distruge cariera politică. A mai 
refuzat o dată. Am aflat de la cineva de acolo, de la discuţie", a completat Liviu 
Dragnea. 

Liderul PSD: Klaus Iohannis a căzut în apogeul ridicolului. O serie întreagă de 
minciuni şi dezacorduri 

Dragnea a declarat că preşedintele Klaus Iohannis este ridicol prin faptul că a contestat 
la CCR concediul premierului Viorica Dăncilă, precizând că şeful statului a proliferat 
minciuni şi dezacorduri la Consiliul Naţional al PNL. 

„În primul rând, Iohannis ieri şi vineri s-a făcut de râs. Asta este prima constatare a 
mea. Prima dată s-a umplut de ridicol cu contestarea la CCR a plecării în concediu a 
doamnei premier şi ieri a fost apogeul ridicolului. O serie întreagă de minciuni, a mai 
făcut şi două dezacorduri. Este din ce în ce mai disperat, pentru că acum câteva luni de 
zile, nici măcar nu îl interesa PNL. Spunea că va ieşi preşedinte pentru că nu avea 
contracandidat. Ulterior am realizat că cine va fi contracandidat îl va rezolva cu statul 
paralel. Vede că nu mai are susţinere în stradă, pentru că mase mari de oameni nu se 
mai lasă incitaţi de provocările lui. Are o foarte mare problemă, pentru că în primul rând 
el nu mai are bază electorală. Şi-a construit-o pe o minciună şi o gogoaşă mediatică 
umflată de statul paralel, cu lupta împotriva corupţiei, pentru că a călcat în picioare CCR 
şi după 30 de zile a decis revocarea doamnei Kovesi de la DNA. E agitat, vede că se 
mişcă Cioloş, un alt candidat la prezidenţiale şi singurul partid rămas este PNL”, a 
declarat Liviu Dragnea. 

Liderul PSD a spus că şeful statului le-ar fi spus liberalilor că el conduce PNL. 
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„I-a chemat la Cotroceni. Au ieşit pe surse multe informaţii despre discuţia de acolo. Le-
a spus din acel moment că el va conduce PNL, nici Orban, nici ceilalţi. A dat sarcină să 
atragă alte partide şi le-a spus – 'mie lăsaţi-mi personal ALDE, că negociez cu ei să 
iasă din coaliţie'”, a mai spus Liviu Dragnea. 

Liderul PSD îl acuză pe preşedinte că a ţipat, la telefon, la Viorica Dăncilă 

Liderul PSD a mai spus că premierul Viorica Dăncilă i-a relatat că preşedintele Klaus 
Iohannis a ţipat de nenumărate ori la ea la telefon, fiind nemulţumit de rectificarea 
bugetară, dar şi de vizita în Israel. 

„Doamna premier mi-a spus foarte limpede că principalul motiv de supărare şi faptul că 
a ţipat de nenumărate ori la ea la telefon era rectificarea bugetară. Nu înseamnă ca s-a 
intimidat doamna prim-ministru, nici nu era ceva nou. A spus că o să transmita la 
Departamentul de stat şi la Bruxelles că nu mai are bani să meargă la NATO, la 
Bruxelles”, a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

Liderul PSD a spus că şeful statului a ţipat la premierul Viorica Dăncilă şi legat de vizita 
în Israel. 

„Exact, de mai multe ori (a ţipat la premier – n.r.), dar nu înseamnă că s-a intimidat 
doamna premier. S-a mai întâmplat când i-a spus de vizita din Israel, pe acelaşi ton. I-a 
spus că nu o să mai aibă bani (Adminsitraţia Prezidenţială – n.r.) să plece la Bruxelles, 
la NATO şi tot felul de astfel de prostii. În 2018 a primit 58 milioane de lei, în primul 
semestru a cheltuit 22 milioane de lei. I s-au pus 46 de milioane de lei. Există rezervă la 
Guvern ca să compenseze, dar asta este marea problemă. S-au făcut mai multe tăieri 
la mai multe instituţii şi la Senat şi la Cameră, la servicii, care nu au cheltuit nici 
jumătate din bugetul alocat, iar sumele au fost alocate către nişte domenii prioritate 
pentru noi”, a completat Liviu Dragnea. 

Cine ar putea candida la preşedinţie: Avem mai multe variante posibile. Am vorbit 
cu Tăriceanu 

Liviu Dragnea a declarat că PSD are mai multe variante posibile pentru candidatura la 
preşedinţie, dar numele candidatului va fi anunţat abia după o analiză fără patimă, 
susţinând că "s-a dat ordin pe unitate" împotriva sa, deşi nu a decis dacă va candida. 

„Avem mai multe variante posibile. În momentul în care vom avea o analiză riguroasă 
fără patimă, o vom adopta şi vom merge cu ea la Cotroceni. De câteva luni lui Iohannis i 
s-a spus că eu vreau să candidez la prezidenţiale. Din acel moment a dat ordin pe 
unitate, Hellvig, Dumbravă, Ciorcârlan, etc. Eu încă nu am luat această decizie”, a 
declarat Liviu Dragnea. 
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Preşedintele PSD a mai spus că decizia o va lua împreună cu liderul ALDE. 

„Am vorbit cu domnul Tăriceanu şi am spus care este cea mai bună variantă, mergem 
impreună, separat...”, a mai spus Dragnea. 

Despre PNL: Sunt oameni revoltaţi acolo. Formaţiunea este un partid preş în faţa 
lui Iohannis 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că sunt mulţi liberali nemulţumiţi de 
atitudinea şefului statului, care a ignorat partidul timp de doi ani şi acum merge şi cere 
liberalilor să fie alături de el, liderul PSD susţinând că "această gogoaşă cu Dragnea 
penal, nu o să mai ţină". 

„Sper ca măcar unii oamenii să aibă curajul şi caracterul să şi spună lucrurile astea (n.r: 
încercările de a fi înlăturat Guvernul), înr-un fel sau altul. Sunt şi din sistem şi din PNL. 
Oameni în PNL revoltaţi, din fostul PNL, nu din PDL. Foarte mulţi s-au simţit jigniţi şi de 
apariţia şi de prestaţia lui Iohannis. Este un partid preş în faţa lui Iohannis. Doi ani de 
zile nu ne-a băgat în seamă. Vă înjură pe voi de la microfonul nostru şi vrea să fim 
lângă el. Reacţia interioară a multora dintre ei a fost total diferită faţă de ceea ce au 
sperat”, a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

Preşedintele PSD a comentat şi afirmaţia şefului statului, de la Consiliul Naţional PNL, 
potrivit căreia Liviu Dragnea şi acoliţii săi încearcă să scape de dosare penale. 

„Eu în partid am fost ales de cei 400-500.000 de colegi care au venit la vot. El a pus 
mâna pe putere, a venit în partid, l-a păcălit pe Crin Antonescu şi a pus mâna pe 
putere. Nu ezit deloc aici. Legile justiţiei au fost aprobate. Celelalte două după ce trec 
de CCR vor fi trimise spre aprobare. Codurile penale au fost modificate. Poate nu sunt 
perfecte, dar au fost făcute modificări cerute de mare parte a societăţii, în urma unor 
dezvăluiri îngrozitoare. Dar, v-am zis nu cedez. Această gogoaşă cu Dragnea penal, nu 
o să mai ţină. Nu i-a ţinut nici în 2016”, a mai spus Dragnea. 

Liviu Dragnea, despre banii pe casa din Sibiu: Klaus Iohannis trebuie să 
răspundă pe partea penală 

Dragnea a declarat că preşedintele Klaus Iohannis trebuie să dea câteva sute de mii de 
euro statului român, bani pe care familia Iohannis i-a încasat drept chirie pe casa 
pierdută din Sibiu, precizând că şeful statului trebuie să răspundă penal. 

„Dar, v-am zis nu cedez. Această gogoaşă cu Dragnea penal nu o să mai ţină. Nu i-a 
ţinut nici în 2016. Sunt câteva sute de mii de euro pe care trebuie să îi dea statului 
român. Nu vrea să îi dea. Constituţia spune că nu poate fi trimis în judecată, nu că nu 
poate fi anchetat. Deci cu atât mai mult Klaus Iohannis nu poate da nimănui nici lecţii de 
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morală, nici de anticorupţie. De câţiva ani de zile, statul român aşteaptă să primească 
nişte bani. El trebuie să răspundă pe partea penală. De fapt, nu a răspuns nici pe 
partea civilă. A deschis subiectul. Îi răspund. Mai sunt multe altele de spus, dar e timp 
suficient", a declarat Liviu Dragnea. 

Ministrul Finanţelor publice, Eugen Teodorovici, a declarat, anterior, că a dispus 
verificări la instituţiile din subordine şi la nivelul ANAF pentru a verifica modul în care a 
fost pusă în aplicare legea în cazul casei familiei Iohannis. „Am dispus o verificare pe 
care am întreprins-o la nivelul ministerului şi la nivelul ANAF-ului pentru a vedea, în 
trecut, cum s-au petrecut lucrurile şi de ce, nu ştiu, dacă au fost şi alte variante, de ce 
nu s-au urmat pentru a pune în aplicare legea. Şi a doua acţiune pe care am întreprins-
o a fost că am cerut Ministerului Justiţiei să verifice acea activitate a notarului de la 
Sibiu”, a declarat la Antena 3 Eugen Teodorovici, întrebat de demersurile referitoare la 
casa familiei preşedintelui Klaus Iohannis. 

El a mai spus că cele două măsuri ar fi putut fi dispuse de mai mulţi ani. ”Uitaţi-vă că 
sunt deja două acţiuni care puteau fi, de mulţi ani de zile, parcurse şi anume acea 
scrisoare către Cartea Funciară, acea solicitare către Ministerul de Justiţie pentru a 
verifica modul în care acel notar a acţionat în 2016”, a adăugat Teodorovici. 

Ministrul a mai spus că ar fi indicat ca notarul de la Sibiu ar face demersurile ca statul 
român să redevină proprietarul imobilului. 

„Am auzit că la SPP, după 30 de zile, documentele cu cheltuieli se ard. Sper că nu 
e adevărat” 

Preşedintele Camerei Deputaţilor a declarat că din 2019 Parlamentul nu va mai vota 
bugetul pentru unele instituţii fără ca acestea să nu justifice banii, susţinând că a auzit 
că la SPP documentele cu cheltuielile operative se ard după 30 de zile. 

„Mai este ceva şi aici nu este neapărat vina celor care conduc aceste structuri. Eu am 
vorbit cu colegii din Parlament şi pentru bugetul anului viitor nu prea mai suntem de 
acord să votăm bugetele unor instituţii fără să ştim ce fac cu banii. Noi ne-am gândit că 
dacă tot sunt bani publici, şi se vorbeşte despre transparenţă, cum să vă aprobe 
Parlamentul o sumă de bani şi dumneavoastră ce faceţi cu banii? Adică nu merge. Nici 
la privat nu merge. Am auzit de la una dintre instituţii că după 30 de zile documentele cu 
cheltuielile operative se ard. Aşa am auzit de la SPP. Eu sper să nu fie adevărat. Aşa 
am auzit, Sigur o să cerem oficial şi Curţii de Conturi pentru că trebuie să ştim. Aici nu e 
vorba de a face ceva împotriva acestor instituţii ci de a înceta cu anumite practice”, a 
afirmat Liviu Dragnea la Antena 3. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat joi că, prin rectificarea bugetară din luna august, se 
asigură toate sumele necesare pentru acoperirea pensiilor şi salariilor pentru acest an. 
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La capitolul Ordonatori cu rectificarea negativă mai mare de 10 mil. lei se află: Serviciu 
Român de Informaţii; Ministerul Dezvoltării; Ministerul Apelor şi Pădurilor; Serviciul de 
Informaţii Externe; Serviciul de Protecţie şi Pază Serviciul de Telecomunicaţii Speciale; 
Ministerul Cercetării şi Inovării; Ministerul Energiei; Ministerul Afacerilor Externe; 
Ministerul Mediului Ministerul Turismului; Ministerul Tineretului şi Sportului; 
Administraţia Prezidenţială. 

Dragnea: De ce nu s-ar folosi pentru ONG-uri aceeaşi procedură ca pentru orice 
firmă? De ce e deranj? 

Liderul PSD spune că nu înţelege „deranjul” atunci când vine vorba despre finanţarea 
organizaţiilor neguvernamentale, susţinând că acestea ar putea funcţiona după aceleaşi 
reguli ca o firmă. 

„Nu există premier interimar acum. Există premierul României care este plecată în 
concediu. Nimeni nu poate convoca guvernul prin OUG sau hotărâre de guvern. Nu 
există aşa ceva. Ori sunt foarte nedeştepţi, ori sunt foarte otrăviţi şi spun hai să vedem 
cum e cu drobul de sare, dar eu nu am o agenda ascunsă. Eu când am zis că fac ceva, 
fac, că iei nu mă iau în serios, dar tot mai mulţi români mă iau în serios pentru că noi 
chiar le facem. Dar facem lucruri bune. O parte mica din societate e nemulţumită de ce 
am făcut. Asta e viaţa. Ghinion şi nu o spun cu aronganţă, e acea mica parte care a 
beneficiat de statul paralel”, a declarat Liviu Dragnea. 

Preşedintele social democraţilor a făcut referire şi la finanţările organizaţiilor 
neguvernaentale. 

„De ce ar fi sau nu s-ar folosi şi pentru organizaţiile neguvernamentale aceeaşi 
procedură ca pentru orice firmă. Adică de ce e un deranj să vedem de unde vin banii, 
mai ales dacă este vorba de bani publici. Ştiu că este mare deranj, dar ce să facem?”, a 
mai spus liderul PSD. 

Parteneriat nu înseamnă slugărnicie, potrivit liderului social-democrat 

Preşedintele PSD a declarat că abordarea faţă de partenerii strategici este ce poate 
face România pentru ei, dar în primul rând care este interesul ţării, susţinând că un 
parteneriat nu înseamnă slugărnicie. 

„Aici poate să fie o abordare tradiţională în sensul că mergem şi noi unde merge 
consensul sau varianta mai simplă, mai sănătoasă să ne gândim la interesul acestei 
ţări, plecând de la inventarul avantajelor din punct de vedere al aşezării, resurselor, 
relaţiilor cu alte state. De asemenea, ce am putea face din punct de vedere strategic, 
cât de utili suntem pentru partenerii strategii, şi ţinând cont şi de evoluţiile din ultimii 
ani”, a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
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„Sunt alte ţări care au început să îşi urmărească interesul national şi au început să aibă 
beneficii. Parteneriat nu înseamnă slugărnicie. Asta trebuie să înţelegem cu toţii. Există 
vreo ţară din vest care nu se gândeşte la interesele proprii când vrea să negocieze cu 
România?”, a completat liderul PSD. 

Când vin la Bucureşti reprezentanţii Guvernului din Israel 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat, duminică seară, că şedinţa 
de Guvern cu reprezentanţii Guvernului din Israel va avea loc în octombrie sau 
noiembrie, însă nu s-a anulat. 

"Se va ţine, octombrie sau noiembrie. Acum nu sunt sigur exact 8 octombrie sau 8 
noiembrie, ceva de genul", a anunţat Liviu Dragnea duminică, la Antena 3, întrebat 
despre informaţiile potrivit cărora reprezentanţii Guvernului israelian ar urma să vină la 
Bucureşti, pentru o şedinţă de Guvern. 

La începutul lunii iulie, Ambasada Israelului la Bucureşti confirma, răspunzând unei 
adrese a agenţiei MEDIAFAX, că premierul Benjamin Netanyahu şi-a amânat vizita în 
România, din cauza altor angajamente. Aceasta era programată pentru luna august, iar 
amânarea vine în cotextul discuţiilor privind mutarea ambasadei. 

“Premierul Benjamin Netanyahu a decis sa efectueze o vizita oficiala in Romania, dar 
evenimentul va fi reprogramat. Intr-adevar, era planificata o intalnire G2G pentru luna 
august, dar Premierul Netanyahu a fost nevoit sa amane sosirea in Romania din cauza 
altor angajamente. Guvernul Romaniei a fost informat deja cu privire la acest lucru. 
Prim-ministrul Netanyahu si-a exprimat dorinta de veni in Romania alaturi de o delegatie 
importanta oficiala care va intensifica relatiile dintre cele doua state”, se arată în 
răspunsul ambasadorului Israelului la Bucureşti, Tamar Samash, în urma solicitării 
MEDIAFAX. 

Prim-ministrul Viorica Dăncilă a avut, pe 25 aprilie 2018, o întrevedere cu premierul 
israelian, Benjamin Netanyahu, în cadrul vizitei oficiale întreprinse în Statul Israel. La 
întrevederea cu Dăncilă, premierul israelian, Benjamin Netanyahu a salutat adoptarea 
de către Guvernul Romaniei a cadrului de lansare a dezbaterii privind relocarea 
ambasadei Romaniei la Ierusalim. 

„Atâta timp cât Pahonţu e la SPP eu nu am încredere în serviciu” 

Preşedintele PSD a explicat, duminică seara, de ce au fost tăiate bugetele serviciilor 
secrete şi Administraţiei Prezidenţiale, spunând că va refuza serviciile SPP; atâta timp 
cât acolo este Lucian Pahonţu. 
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„La Administraţia Prezidenţială 57,5 milioane lei. A cheltuit 22 de milioane în şase luni. 
Şi se propune 46,4 milioane. La SRI 2.352,6. A cheltuit ca şi procent decât 
Adminsitraţia Prezidenţială, dar mai puţin de 50%. Am înţeles că au avut o ultimă 
discuţie cu premierul şi diminuarea va fi între 100-153 milioane de lei. Asta va fi cu 
minus. Va fi o discuţie finală cu doamna prim-ministru. Nu scad drepturile salariale de 
pensii. La SPP 194, 3 milioane lei. Se propun 171 milioane lei. Pe noi nu ne mai 
păzeşte SPP. Pe preşedinte", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

Preşedintele PSD spune că nu vrea să beneficieze de serviciile SPP atâta timp cât 
instituţia este condusă de Lucian Pahonţu. 

Întrebat dacă astăzi mai este păzit de cineva, Dragnea a răspuns: „Nu (nu mă păzeşte 
nimeni – n.r.). Persoană fizică aşa, de capul meu. Domnule, nu ştiu dacă e în regulă, 
dar iertaţi-mă, nu am nimic cu 99% din ofiţerii SPP. Atâta timp cât Pahonţu e acolo, eu 
nu am încredere. Principala sa preocupare era să facă raportare la fiecare ofiţer care îl 
însoţea. La SIE, de al 286 de milioane la 270 milioane de lei, la STS de la 332 milioane 
lei la 309 milioane lei”, a mai spus Dragnea. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Jurişti: Ordonanţa de Urgenţă privind revizuirea sentinţelor date pe protocoale 
anunţată de Toader nu poate fi aplicată retroactiv/ Care ar fi efectele din Justiţie 

Juriştii sunt sceptici în legătură cu OUG privind revizuirea sentinţelor date pe 
protocoale, despre care a vorbit T. Toader, deoarece nu ar putea fi aplicată retroactiv. 
Însă, dacă ea ar intra în vigoare, efectele ar fi devastatoare într-o ţară în care mii de 
dosare sunt realizate pe interceptări. 

Juriştii sunt sceptici în legătură cu OUG privind revizuirea sentinţelor date pe 
protocoale, despre care a vorbit T. Toader, deoarece nu ar putea fi aplicată retroactiv. 
Însă, dacă ea ar intra în vigoare, efectele ar fi devastatoare într-o ţară în care mii de 
dosare sunt realizate pe interceptări. 

„Tema în discuţie se impune a fi analizată pe mai multe paliere. Întâi este important a se 
analiza încălcarea (sau nu) a principiului securităţii raporturilor juridice, întrucât o astfel 
de Ordonanţă de Urgenţă ar avea ca efect repunerea în discuţie a unui număr 
semnificativ de hotărâri judecătoreşti care au dobândit autoritate de lucru judecat. Apoi, 
este util a se analiza dacă o astfel de Ordonanţă de Urgenţă tinde să transforme 
revizuirea - cale extraordinară de atac - într-o cale ordinară de atac, într-un «apel 
deghizat» vizând hotărâri rămase definitive”, a declarat, pentru agenţia de presă 
MEDIAFAX, avocatul Alexandru Chiciu. 
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Apărătorul a mai subliniat faptul că o decizie a Curţii Constituţionale trebuie avută în 
vedere de către ministrul Justiţiei înainte de a pune în practică demersul său de 
propunere a unei ordonanţe. 

„Nu în ultimul rând, aş evalua o astfel de Ordonanţă de Urgenţă prin prisma principiului 
neretroactivităţii legilor. Iată de ce cred că un astfel de demers tinde la a intra în 
coliziune cu principii constituţionale. Şi iată de ce, înainte de a proceda la o astfel de 
iniţiativă, eu cred că Ministerul Justiţiei ar trebui să consulte atent Decizia 377/ 2017 a 
Curţii Constituţionale şi, poate, astfel, ar avea o viziune mai clară asupra temei în 
discuţie”, a mai spus avocatul. 

Decizia Curţii 377/2017 arată că un criteriu ce ţine de esenţa articolului din Constituţie 
(art. 15, alineat 2) privind căile de atac este data pronunţării deciziei judecătoreşti. 

„Legiuitorul poate supune hotărârea judecătorească unor căi de atac stabilite ca atare 
prin lege până la momentul pronunţării hotărârii judecătoreşti (...). În schimb, 
legiuitorului îi este interzis să supună hotărârile judecătoreşti unor noi căi de atac 
reglementate după pronunţarea acestora. Aceeaşi regulă se aplică atât căilor ordinare, 
cât şi extraordinare de atac, ambele categorii de căi de atac urmând să îşi păstreze 
aceeaşi configuraţie juridică de la data stabilită drept reper de către legiuitor. Prin 
urmare, eliminarea unui motiv de revizuire sau adăugarea unui nou motiv de revizuire 
după pronunţarea hotărârii nu poate produce niciun efect, prin prisma aplicării legii în 
timp, cu privire la hotărârea judecătorească deja pronunţată”, se arată în decizia 
menţionată. 

Judecătorul Cristi Danileţ spune că redeschiderea dosarelor, în baza unei astfel de 
ordonanţe, ar contrazice standardele internaţionale. 

„Se aplică doar pentru viitor. Cu alte cuvinte, nu pot fi redeschise dosarele finalizate în 
România mai înainte de data apariţiei acestei ordonanţe. Nu pot fi redeschise, ca să 
redeschizi aşa ceva, se realizează o nebunie care contrazice toate standardele 
internaţionale, plus Constituţia României. (....) Dacă, prin absurd, o astfel de ordonanţă 
totuşi s-ar da - teoretic, ar trebui să permită părţilor şi cred că doar cei condamnaţi au 
interesul - cei condamnaţi în 2016. De ce spun asta, pentru că după 2016, când a 
apărut acea decizie a Curţii Constituţionale, cu privire la imposibilitatea de a mai apela 
la SRI nu s-a mai apelat la SRI din 2016. Cu alte cuvinte, o astfel de ordonanţă ar trebui 
să se aplice pentru condamnaţii definitiv pe baza interceptărilor efectuate până la 
apariţia deciziei din 2016. Nimeni nu ştie câte dosare sunt, în primul rând. În al doilea 
rând, acele interceptări făcute în anul 2016 de către SRI s-a constatat deja că sunt 
legale. În toate dosarele care au trecut prin instanţe s-a invocat o chestiune: sunt legale 
sau nu acele interceptări până în 2016 făcute de SRI? Legea de la acel moment spunea 
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clar că procurorul are posibilitatea să se adreseze şi unor astfel de organe precum 
serviciile de informaţii”, a precizat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, Danileţ. 

Sursa citată precizează că primul judecător care va primi o astfel de cauză va sesiza 
Curtea Constituţională din cauza unor nereguli pe care le-ar ridica ordonanţa. 

Şi totuşi, un constituţionalist, fostul judecător CCR, Toni Greblă, consideră că ordonanţa 
este binevenită. 

"Judecătorul investit cu o astfel de cerere, după intrarea în vigoare a legii modificatoare, 
va trebui să examineze dacă interceptarea telefoanelor, convorbirilor telefonice şi a 
conversaţiilor s-a făcut legal şi atunci respinge cererea de revizuire sau obţinerea şi 
administrarea probelor s-a făcut în mod nelegal şi atunci trebuie constatată această 
nelegalitate a obţinerii probelor şi, pe cale de consecinţă, înlăturate de la dosarul 
cauzei, judecătorul urmând să aprecieze dacă celelalte probe, în afara convorbirilor 
telefonice declarate nelegale, susţin temeinic acuzarea sau nu există alte probe decât 
aceste convorbiri obţinute nelegal, caz în care va pronunţa soluţii corespunzătoare", a 
declarat, pentru MEDIAFAX, Toni Greblă, fost judecător CCR. 

Cu privire la OUG despre care a vorbit ministrul Justiţiei, adjunctul DNA, Călin Nistor, 
spune că problema se pune altfel: actele de urmărire penală au fost efectuate în baza 
legii, nu prin raportare la protocoale. 

„Toate actele de urmărire penală s-au făcut în temeiul Codului de Procedură Penală, nu 
poţi face o expertiză, audiere, sau orice alt mijloc de probă decât prin raportare la Codul 
de Procedură Penală, nu prin raportare la protocol sau orice alt document. Sunt atâtea 
cauze în instanţă, iar dosarele sunt publice. Cunoaşteţi ca un act (de urmărire penală, 
n.r.) să fie făcut prin intermediul protocolului sau de un ofiţer de informaţii? Eu nu ştiu şi 
nu ai cum să faci, pentru că intri pe tărâmul răspunderii disciplinare sau pe tărâmul 
răspunderii penale. (...) Guvernul poate da orice ordonanţă, e dreptul lor”, a declarat 
procurorul-şef adjunct al DNA, Călin Nistor, la B1Tv. 

"Cuvântul „revizuire” are un înţeles general care sugerează desfiinţarea unei hotărâri 
nedrepte prin reevaluarea condiţiilor în care aceasta a fost luată, şi unul tehnico-juridic 
referitor la o procedură specifică având ca scop modificarea unei sentinţe. Pentru 
nejurişti cuvântul sună într-un fel; pentru jurişti în alt fel. Anunţându-şi intenţia la un post 
de televiziune, tind să cred că profesorul Toader a utilizat termenul în accepţiunea 
profană, urmând să găsească ulterior mijloacele juridice adecvate pentru a-şi pune în 
operă proiectul. Ceea ce mi se pare esenţial este că, în fine, Ministrul Justiţiei 
recunoaşte public că menţinerea unor sentinţe judecătoreşti nedrepte (indiferent ce se 
înţelege prin nedreptate) este intolerabilă şi că este obligatoriu a se face ceva pentru 
corectarea situaţiei", afirmă fostul europarlamentar, profesor în drept, Adrian Severin. 
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Acesta îi critică pe cei care se opun unei astfel de ordonanţe, spunând că şi în trecut au 
fost corectate nedreptăţile. 

"Corul opoziţiei faţă de preocuparea Ministrului Justiţiei este, însă, mult mai amplu şi 
liniile melodice mai variate. Un fost consilier politic care a lustruit clanţa tuturor 
preşedinţilor ultimelor decenii în nevoie de amplificator pentru teze geopolitice 
dubioase, avertizează că revizuirea unor hotărâri judecătoreşti reprezintă o lovitură dată 
stabilităţii raporturilor sociale reglementate prin lege, ducând la eliminarea principiului 
fundamental al justiţiei care este „stabilitatea hotărârilor judecătoreşti” şi de aici la 
anomie. Menţinerea unor hotărâri judecătoreşti care şi-au pierdut orice credibilitate 
socială deoarece s-a decoperit că sunt rezultatul unor procese inechitabile, 
consolidează oare stabilitatea raporturilor sociale? Stabilitatea hotărârilor judecătoreşti 
rezultată dintr-o conspiraţie împotriva statului de drept, este, oare, un principiu 
fundamental al justiţiei? Desfiinţarea în anii 1990 a sentiţelor de condamnare politică 
pronunţate în anii 1950 împotriva elitei politice antebelice, a condus, oare, la anomie?? 
(...) Dincolo de toate sofismele, ceea ce rămâne să zguduie orice conştiinţă de om 
normal, este observaţia că grija pentru a nu aduce atingere „stabilităţii hotărârilor 
judecătoreşti” nu are nici o paralelă cu grija de a nu aduce atingere libertăţii şi demnităţii 
semenilor noştri, condamnaţi şi deţinuţi politici; sau cu grija de a nu ne supune semenii 
unor procese inechitabile; sau cu grija de a nu menţine în vigoare sentinţe vădit ilegale 
şi esenţial netemeinice. La limită, haideţi să căutăm o soluţie care să împace cele două 
griji: cum să nu modificăm hotărâri date la capătul unor procese în care dreptul 
fundamental la apărare al acuzaţilor a fost încălcat, şi în acelaşi timp să facem ca 
persoanele condamnate fără a se fi putut apăra să nu sufere efectele unor asemenea 
hotărâri?", declară Severin. 

Fostul europarlamentar este de părere că fără nicio ordonanţă, viitoarea secţie a 
Ministerului Public pentru cercetarea infracţiunilor comise de magistraţi ar trebui săsă se 
autosesizeze pentru asemenea fapte. 

"Potrivit legislaţiei în vigoare revizuirea hotărârilor judecătoreşti poate fi deja cerută 
atunci când <<s-au descoperit fapte sau împrejurări ce nu au fost cunoscute la 
soluţionarea cauzei şi care dovedesc netemeinicia hotărârii pronunţate>>, precum şi 
când <<un membru al completului de judecată, procurorul ori persoana care a efectuat 
acte de urmărire penală a comis o infracţiune în legătură cu cauza a cărei revizuire se 
cere, iar aceasta a influenţat soluţia pronunţată în cauză>>. Evident că probele care nu 
au fost cunoscute şi dezbătute de toate părţile în proces, au lăsat hotărârea pronunţată 
fără temelia faptelor stabilite dincolo de orice dubiu rezonabil. Cum această împrejurare 
este rezultatul încălcării legii procesuale şi a prejudiciat pe condamnat, ne aflăm cel 
puţin în faţa unui abuz în serviciu, dacă legea nu o califică altfel. Ordonanţa dlui Toader 
nu are de adăugat, aşadar, nici un alt caz la cele de revizuire reglementate în prezent, 
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ci doar cel mult să dea nişte exemple sau explicaţii care să faciliteze aplicarea sa la 
situaţiile care ne preocupă". 

Cum să aducă victima abuzului probele ascunse chiar de cel care urmează să judece 
abuzul, se întreabă Adrian Severin. 

"Până când vom înţelege mai multe un lucru rămâne esenţial. Ministrul Justiţiei a 
recunoscut oficial că nu cercetarea achitărilor consecutive unor inculpări abuzive trebuie 
să reprezinte principala preocupare în asanarea justiţiei selective, ci stingerea efectelor 
condamnărilor politice. Fără desfiinţarea deciziilor pronunţate de justiţia politizate, 
desfiinţare care nu are cum opera decât de plin drept, adică automat, fără recurgerea la 
procese inutile în care victimile să fie judecate de agresori, lichidarea mocirlei judiciare 
româneşti este de neconceput. Evitarea acestei probleme devine de acum practic 
imposibilă. Dacă revolta împotriva unei asemenea nedreptăţi, nu numai la adresa unor 
indivizi şi a familiilor lor, ci şi la adresa întregii naţiuni, va înceta să ne să ne ghideze 
atitudinile, lăsând locul altor considerente, totul va fi pierdut", concluzionează Adrian 
Severin. 

Efectele ar fi însă devastatoare în Justiţie, dacă ordonanţa ar fi aplicată, şi asta în 
condiţiile în care se vorbeşte de milioane de români ascultaţi şi de mii de dosare 
realizate pe baza interceptărilor. Preşedintele Comisiei SRI spunea recent că şase 
milioane de români au fost interceptaţi, timp de 11 ani, cifra fiind contrazisă însă ulterior 
de SRI. 

La solicitarea MEDIAFAX, Instanţa Supremă a transmis că, în ultimii nouă ani, a emis 
peste 26.000 de mandate de siguranţă naţională, între care doar două propuneri au fost 
respinse. 

„Numărul propunerilor admise, în baza Legii nr. 51/1991 privind securitatea naţională, 
de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie având ca obiect emiterea mandatelor de 
interceptare în baza securităţii naţionale: - anul 2009 – 3011; anul 2010 – 3183; anul 
2011 – 3805; anul 2012 – 3602; anul 2013 – 3791; anul 2014 – 2692; anul 2015 – 2740, 
o propunere respinsă; anul 2016 – 3660; anul 2017 – 2661; 1 ianuarie – 31 mai 2018 – 
960, o propunere respinsă”, se arată într-un răspuns al Înaltei Curţi de Casaţie şi 
Justiţie (ÎCCJ), pentru MEDIAFAX. 

Potrivit Legii 51/1991, se pot solicita mandate în cazul în care există suspiciuni potrivit 
cărora sunt persoane care fac cunoscute activităţi secrete privind siguranţa naţională, 
care divulgă date şi informaţii secrete care pot aduce prejudicii intereselor siguranţei 
naţionale. 

Un avocat din Cluj a vrut, la rândul său, să afle câţi români sunt ascultaţi, aşa că a trimis 
solicitări tuturor instanţelor. Avocatul Radu Chiriţă, cadru didactic la Facultatea de Drept 
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a Universitatea ”Babeş-Bolyai” (UBB) Cluj-Napoca, a anunţat, după ce a primit datele 
de la cele mai multe instanţe din ţară, că în perioada 2010–2015, 300.000 de persoane 
au fost interceptate. 

„Am cerut în baza Legii nr. 544/ 2001 privind accesul liber la informaţii publice la toate 
instanţele din ţară să mi se comunice numărul solicitărilor de autorizare a interceptărilor 
telefoanelor în perioada 2010 – septembrie 2015, numărul celor admise şi numărul 
celor respinse. Am primit datele de la 173 de judecătorii din cele 176 existente, de la 40 
de tribunale din cele 42 existente, datele de la toate cele 15 curţi de apel, de la toate 
instanţele militare şi de la ÎCCJ. În total s-a cerut autorizarea interceptării telefoanelor 
de 109.946 ori în cei aproape 5 ani care au făcut obiectul solicitării. Din ele, au fost 
admise 102.729 cereri. De regulă, pe o cerere figurează mai multe persoane, rar se 
întâmplă să fie doar unul singur vizat de o cerere şi estimez că, în medie, e vorba de 
minim 3 persoane pe cerere, ceea ce înseamnă că în ăştia 4 ani şi ceva bunicuţa a 
ascultat, cu acte în regulă, vreo 300.000 de oameni”, a spus Chiriţă, la acel moment. 

Protocoalele declasificate în ultimele luni, şi care au funcţionat între SRI şi diverse 
structuri din justiţie, printre care Parchetul General, au adus mai multe întrebări decât 
răspunsuri. În aproape toate se vorbeşte despre strânsa colaborare, raportarea 
reciprocă şi echipele comune operative. Cu alte cuvinte, au spus contestatarii, Serviciul 
Român de Informaţii făcea Justiţia în România, motiv pentru care cer ca protocoalele să 
fie declarate ilegale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Raport: Industriei de apărare i-au fost alocate 69 de milioane de lei pentru 
investiţii, triplu faţă de 2017 

În 2018, industriei de apărare i-au fost acordate 69 de milioane de lei pentru investiţii, 
de peste trei ori mai mult decât în 2017 şi de peste patru ori mai mult decât în 2016 se 
arată într-un raport al Ministerului Economiei. 

Conform datelor astfel centralizate, suma acordată industriei de apărare în 2017 a fost 
de 18,45 milioane de lei, în 2016 s-a ridicat la 16,5 milioane de lei, iar în 2015 la 173 de 
milioane de lei. 

În raport, Ministerul Economiei a mai inclus Memorandumul de înţelegere dintre 
Ministerul Economiei, Compania Naţională Romarm şi General Dynamics European 
Land Sistem, cu scopul realizării a 227 de transportoare 8x8 PIRANHA 5. 



27 
 

Raportul a mai inclus, de asemenea, şi acordul dintre compania americană Lockheed 
Martin şi Romaero, care transformă România în gazda Centrului Regional de echipare 
şi întreţinere a elicopterelor Black Hawk pentru Europa Centrală. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 
• CNAS reaminteşte că valabilitatea cardurilor de sănătate s-a prelungit la 7 ani 
 
CNAS reaminteşte că valabilitatea cardurilor de sănătate s-a prelungit la 7 ani, 
precizând că instituţia a primit semnalări telefonice că unii furnizori aflaţi în contract cu 
casele de asigurări de sănătate au refuzat să acorde servicii medicale persoanelor 
asigurate, sub motiv că acestea deţin carduri cu termenul de valabilitate inscripţionat 
depăşit. 
 
"CNAS reaminteşte furnizorilor de servicii medicale aflaţi în contract cu casele de 
asigurări de sănătate, dar şi asiguraţilor, că termenul de valabilitate a cardurilor 
naţionale de sănătate emise până la data de 31 iulie 2018 a fost prelungit de la 5 la 7 
ani prin Hotărârea de Guvern nr. 458 din 28 iunie 2018. Facem această precizare 
deoarece în ultimele zile instituţia a primit semnalări telefonice că unii furnizori aflaţi în 
contract cu casele de asigurări de sănătate au refuzat să acorde servicii medicale 
persoanelor asigurate, sub motiv că acestea deţin carduri cu termenul de valabilitate 
inscripţionat depăşit", se arată într-un comunicat al CNAS. 
 
Potrivit sursei citate, aceste carduri sunt recunoscute drept valabile de Platforma 
Informatică a Asigurărilor de Sănătate timp de doi ani după data de expirare a 
valabilităţii inscripţionată pe suprafaţa din material plastic, deoarece certificatele digitale 
înscrise în cipurile electronice au o valabilitate de 7 ani. În cazul cardurilor emise 
anterior datei de 31 decembrie 2012, termenul de valabilitate este 31 decembrie 2019, 
menţionează CNAS. 
 
Totodată, cardurile naţionale de sănătate noi care se emit începând cu data de 1 august 
2018 au de la început durata de valabilitate de şapte ani, conform aceleiaşi Hotărâri de 
Guvern, aminteşte CNAS. 
 
"Măsura de prelungire a duratei valabilităţii cardurilor permite o economie de circa 270 
milioane lei, prin degrevarea bugetului de stat de cheltuielile aferente tipăririi a 
aproximativ 14,2 milioane de carduri noi în perioada anilor 2018 - 2019, fondurile 
respective urmând să fie direcţionate spre alte cheltuieli din domeniul sănătăţii publice. 
Totodată, reamintim că acest document este personal şi netransmisibil, unul din rolurile 
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cardului naţional de sănătate fiind de a certifica că serviciile medicale decontabile din 
Fondul Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate au fost efectiv acordate 
asiguratului respectiv", se mai arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 
• Dragnea anunta cand vor veni reprezentantii Guvernului din Israel la Bucuresti 
 
Presedintele Camerei Deputatilor si seful PSD, Liviu Dragnea, a anuntat, duminica 
seara, ca sedinta de Guvern cu reprezentantii Guvernului din Israel va avea loc in 
octombrie sau noiembrie, insa nu s-a anulat. 
 
"Se va tine, octombrie sau noiembrie. Acum nu sunt sigur exact 8 octombrie sau 8 
noiembrie, ceva de genul", a anuntat Liviu Dragnea duminica, la Antena 3, intrebat 
despre informatiile potrivit carora reprezentantii Guvernului israelian ar urma sa vina la 
Bucuresti, pentru o sedinta de Guvern. 
 
La inceputul lunii iulie, Ambasada Israelului la Bucuresti confirma, raspunzand unei 
adrese a agentiei Mediafax, ca premierul Benjamin Netanyahu si-a amanat vizita in 
Romania, din cauza altor angajamente. Aceasta era programata pentru luna august, iar 
amanarea vine in cotextul discutiilor privind mutarea ambasadei. 
 
"Premierul Benjamin Netanyahu a decis sa efectueze o vizita oficiala in Romania, dar 
evenimentul va fi reprogramat. Intr-adevar, era planificata o intalnire G2G pentru luna 
august, dar Premierul Netanyahu a fost nevoit sa amane sosirea in Romania din cauza 
altor angajamente. Guvernul Romaniei a fost informat deja cu privire la acest lucru. 
Prim-ministrul Netanyahu si-a exprimat dorinta de veni in Romania alaturi de o delegatie 
importanta oficiala care va intensifica relatiile dintre cele doua state", se arata in 
raspunsul ambasadorului Israelului la Bucuresti, Tamar Samash, in urma solicitarii 
Mediafax. 
 
Prim-ministrul Viorica Dancila a avut, pe 25 aprilie 2018, o intrevedere cu premierul 
israelian, Benjamin Netanyahu, in cadrul vizitei oficiale intreprinse in Statul Israel. La 
intrevederea cu Dancila, premierul israelian, Benjamin Netanyahu a salutat adoptarea 
de catre Guvernul Romaniei a cadrului de lansare a dezbaterii privind relocarea 
ambasadei Romaniei la Ierusalim. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

http://www.ziare.com/psd/
http://www.ziare.com/liviu-dragnea/
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/premier/viralul-zilei-dancila-raspunde-he-he-la-salutul-lui-netanyahu-video-1511683
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/premier/viralul-zilei-dancila-raspunde-he-he-la-salutul-lui-netanyahu-video-1511683
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• Comisia de arbitraj îi dă dreptate lui Cataramă. Decizia de excludere din PNL, 
luată de Orban, e nulă 

Comisia de arbitraj PNL Bucureşti a stabilit că decizia de excludere a lui Viorel 
Cataramă din PNL este nulă, având în vedere că mai multe puncte din statutul partidului 
nu au fost respectate, inclusiv articolul ce prevede anunţarea din timp a persoanelor 
vizate de excludere şi dreptul la apărare. 

"Admite contestaţia formulată de Cataramă Viorel şi declară nulă Decizia nr. 
103/09.07.2018 a BEX al Partidului Naţional Liberal. Cu drept de recurs în 5 zile de la 
comunicare", se arată în decizia luată în data de 3 august de către Comisiei de Arbitraj 
a PNL Bucureşti. 

Sesizarea a fost făcută de către Viorel Cataramă, prim-vicepreşedintelui PNL Sector 2, 
după ce Biroul Executiv al PNL a votat, în 9 iulie, excluderea sa, la propunerea lui 
Ludovic Orban. La acea vreme, Cataramă spunea că nu a fost anunţat că ar urma să se 
discute o asemenea măsură şi l-a acuzat pe liderul PNL că "şi-a folosit influenţa ca să 
mă elimine din partid înainte de o eventuală candidatură a mea". 

Propunerea de excludere a fost votată cu 18 voturi la 6, pentru "încălcarea repetată a 
statutului". 

În decizia Comisiei de Arbitraj se arată că: "Domnul Cataramă Viorel adaugă faptul că 
nu a existat nicio şedinţă a BEX anterioara celei în care s-a adoptat Decizia în cauză, în 
care să se aducă în discuţie posibilitatea unei eventuale sancţionări a sa. Nu există o 
ordine de zi a şedinţei BEX din data de 09.07.2018 care să cuprindă un punct distinct 
referitor la sancţionarea sa. Nu există un Proces Verbal al şedinţei BEX, din data de 
09.07.2018, în care să fie prevăzute motivele pentru care a fost sancţionat şi nu a fost 
convocat la şedinţa BEX în care s-a adoptat decizia de sancţionare contestată. La 
întrebarea completului dacă a fost anunţat sub orice formă că urmează să se pună în 
discuţie sancţionarea sa Domnul Cataramă Viorel a răspuns că sub nicio formă nu a 
fost înştiinţat, chiar mai mult, a aflat prin intermediul mass-media de decizia luată" 

Comisia a luat în considerare faptul că art. 24, al. 1, lit. f din statutul PNL prevede: „Fără 
discriminări sau privilegii, membrii PNL au următoarele drepturi: f) să se apere în 
interiorul partidului de orice acuzaţie, în conformitate cu prevederile Statutului şi ale 
regulamentelor partidului;” dar şi art. 32, al. 1 din Statul PNL „Membrii luaţi în discuţie 
spre a fi sancţionaţi vor fi anunţaţi, prin adresa scrisa, sms sau e-mail la adresele 
declarate in cererea de adeziune, cu cel puţin 3 zile înainte de data întrunirii 
organismului care dezbate cauza lor şi au dreptul să folosească în apărarea lor toate 
mijloacele de probă.” 
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Viorel Cataramă l-a atacat în repetate rânduri pe Ludovic Orban, spunând că acesta 
trebuie înlăturat de la şefia PNL pentru lipsa de comunicare, deciziile pe care le ia fără 
să se consulte cu ceilalţi liberali şi pentru faptul că a "predat" guvernarea la începutul 
anului, atunci când a mers la consultările de la Cotroceni fără vreo propunere de 
premier. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Obligat de Comisia Europeană, Guvernul face primul pas pentru acordarea 
compensațiilor celor care merg cu trenul 

Autoritatea pentru Reformă Feroviară va plăti firmei Synergetics Corporation suma de 
1,083 milioane de lei pentru acordarea de consultanţă în vederea elaborării 
mecanismului de calcul, evidenţiere şi acordare, de la bugetul de stat, a compensaţiei 
de serviciu public de călători, potrivit unui anunţ de atribuire postat în Sistemul 
Electronic de Achiziţii Publice (SEAP). 

"În contextul aplicării prevederilor Regulamentului (CE) NR. 1370/2007 al Parlamentului 
European şi al Consiliului din 23 octombrie 2007 privind serviciile publice de transport 
feroviar şi rutier de călători şi de abrogare a Regulamentelor (CEE) nr. 1191/69 şi nr. 
1107/70 ale Consiliului, se impune necesitatea elaborării unui nou mecanism de calcul, 
evidenţiere şi acordare de la bugetul de stat a compensaţiei de serviciu public în 
transportul feroviar public de călători, ARF revenindu-i responsabilitatea aplicării acestui 
mecanism. 

În conformitate cu prevederile OUG nr. 62/2016, cu modificările şi completările 
ulterioare, subvenţiile alocate anual din bugetul de stat, în condiţiile legii, operatorilor de 
transport feroviar public de călători, reprezentând compensaţia aferentă pachetului 
minim de servicii, se vor asigura din bugetul ARF, în limita sumelor alocate cu această 
destinaţie. Mecanismul de stabilire a compensaţiei serviciilor publice pentru transportul 
feroviar public de călători trebuie să se realizeze pe baza criteriilor de dimensionare a 
pachetului minim de servicii, rutelor de circulaţie, categoriilor şi numărului de trenuri 
care compun pachetul minim de servicii, precum şi a standardelor de cost, astfel încât 
alocările de la bugetul de stat să fie în acord cu regulamentele Uniunii Europene. 

Rezultatul final al achiziţiei serviciului documentaţiei întocmite de prestator va fi 
implementarea unui sistem facil privind calculul, evidenţierea şi acordarea de la bugetul 
de stat a compensaţiei de serviciu public, obţinerea avizului Consiliului Concurenţei şi 
aprobarea Ordinului Ministrului Transporturilor pentru Normele metodologice privind 
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calculul, evidenţierea şi acordarea de la bugetul de stat a compensaţiei de serviciu 
public", se spune în anunţul ARF. 

Contractul intră sub incidenţa acordului privind contractele de achiziţii publice şi a fost 
atribuit prin licitaţie deschisă, la care a fost depusă o singură ofertă, scrie agerpres.ro. 

Valoarea contractului estimată iniţial a fost de 910.084 lei, fără TVA, iar cea finală a 
ajuns la 910.000 de lei, fără TVA. 

Contractul nu ar putea fi subcontractat şi nu este legat de un proiect/program finanţat 
din fonduri comunitare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Ministru de la Londra: Foarte probabil Marea Britanie va iesi din UE fara un 
acord 
 
Liam Fox, ministrul britanic al Comertului, sustine ca probabilitatea unui Brexit fara 
acord creste, din cauza "intransigentei" de care da dovada Comisia Europeana. 
 
Ministrul Comertului a declarat ca sansele ca Marea Britanie sa nu reuseasca sa 
incheie un acord cu Uniunea Europeana sunt de "60-40%". Acesta nu credea ca riscul 
poate fi mai mare de 50%, dar conditiile s-au schimbat, relateaza BBC. 
 
Conform declaratiilor britanicului, Michel Barnier, negociatorul sef de la Bruxelles, a 
respins propunerile Marii Britanii "pur si simplu deoarece Marea Britanie nu a facut-o 
niciodata". 
 
"Daca Uniunii Europene nu i-a placut propunerea noastra, ar trebui sa ne ofere ei o 
sugestie care sa fie acceptabila si pentru noi", a adaugat ministrul. 
 
Acordul trebuie finalizat de cele doua parti pana la iesirea Marii Britanii din Blocul 
comunitar pe 29 martie 2019. 
 
Fox considera ca Uniunea Europeana trebuie sa se decida daca va actiona in interesul 
cetatenilor sau "daca va continua sa fie obsedata de puritatea regulilor sale". 
 
"Este la latitudinea tarilor UE27 sa decida daca vor ca ideologia pura a Comisiei sa fie 
mentinuta in detrimentul economiei reale", a declarat Fox. 

https://www.agerpres.ro/
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"Consider ca intransigenta Comisiei ne va impinge la un Brexit fara acord", a adaugat 
acesta. 
 
(Sursa: ziare.com) 
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